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1,2 MILLIÁRDOT KELL ÖSSZEGYŰJTENIE VÁSÁRHELYNEK 

Jegyet árulnak az épülő 
é l m é n y f ü r d ő b e 
H a m a r o s a n á r u l n i k e z d i k a b e l é p ő -
k e t a b b a a v á s á r h e l y i é l m é n y f ü r d o -
b e , a m e l y a t e r v e k s z e r i n t 2010 v é g é -
re é p ü l m e g . A z ö n k o r m á n y z a t célja, 
h o g y a z 1 , 2 m i l l i á r d o s önerő' m i n é l 
n a g y o b b részét e l ő t e r e m t s e . A j e -
g y e k 1100 f o r i n t b a k e r ü l n e k m a j d , és 
v i s s z a v á l t h a t ó k , ha a l é t e s í t m é n y 
n e m k é s z ü l el h a t á r i d ő r e . 

S Z Ö G I A N D R E A 
Több mint egymillió jegyet kellene 
elővételben eladnia a vásárhelyi ön-
kormányzatnak ahhoz, hogy megle-
gyen az élményfürdő és wellnesscent-
rum építéséhez szükséges 1,2 milliárd 
forintos önerő. Ahogy arról korábban 
már írtunk, a város megközelítőleg 
900 milliót nyert egy uniós pályáza-
ton, ez azonban a beruházás egészé-
nek csak 42 százaléka. A többit a vá-
rosnak kell előteremtenie. 

A jegyelővételi rendszer kidolgozá-
sa éppen azt célozza, hogy az ön-
részhez szükséges pénzt összegyűjt-
sék. A közgyűlésen is tárgyalt elkép-
zelések szerint 1100 forintért hama-
rosan bárki megveheti a belépőt a 
strand és élményfürdő területére -
utóbbi 2010. december 31-éig épül 
meg. Ha mégsem sikerül tartani a 
határidőt, a jegy visszaváltható lesz. 

Korsós Ágnes jegyzőtől tudjuk, hogy 
a belépőket akkor kezdik árulni, 
amikor aláírják a kormánnyal a tá-
mogatási szerződést - lehet, hogy 
már decemberben, de az is lehet, 
hogy jövőre. 

A befizetett pénzt a vagyonkezelő egy 
elkülönített alszámlán gyűjti majd, 
rendszeresen beszámolva arról, mennyi 
jegyet értékesítettek már. A befizetőket 
regisztrálják, így ha valaki elveszíti elő-
re megváltott belépőjét, pótolják azt. A 

A belépőket a k k o r 
7 7 k e z d j ü k á r u l n i , a m i k o r 

aláírjuk a támogatási 
s z e r z ő d é s t . 
Korsós Ágnes 

jegyeket az élményfürdő megnyitásától 
számított három éven belül bármikor fel 
lehet majd használni. 

A tervek szerint a 6400 négyzetmé-
ter alapterületű létesítmény a strand 
területén, a sportuszoda közelében 
épül, utóbbival egy folyosó köti majd 
össze. A beruházás jövőre kezdődik, 
és a medencéken kívül wellness-szol-
gáltatás és étterem nyitása is szerepel 
a projektben. 

0 F Ő H E T A F E J Ü K . Az elmúlt 18 év legfontosabb pályázati sikerekéntértékelte a Pe-
tőfi Sándor Művelődési Központ felújítására nyert 1,2 milliárd forintot Vásárhely 
polgármestere. Lázár János hozzátette: ez a beruházás összköltsé-
gének 92 százaléka, így a testületnek azon nem kell aggódnia, hogy a körülbelül 
100 milliós önerőt honnan teremti elő. Főhet viszont a képviselők feje azon -
mondta - , hogy az élményfürdőhöz szükséges 1,2 milliárdot hogyan és miből te-
remtik elő. A forrást jövő tavaszig kell megtalálni (természetesen ennek része a 
jegyelővételi rendszer is), addig még lesz alkalmuk erről beszélni, mondta Lázár. 

Határsértőket fogtak 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
A röszkei határátkelőhely mellett lé-
pett illegálisan Magyarországra szom-
bat hajnalban 15 koszovói és 3 szerb 
állampolgár. Két csoportban jöttek, és 
a szegedi határrendészek figyeltek fel 
rájuk. A nagyobb létszámú csoportot 
hamar elkapták, de öten a sűrű aljnö-
vényzetbe vetették magukat, megne-
hezítve a járőrök munkáját. Őket két 

és fél óra alatt sikerült begyűjteni. A 
határsértők közül hét koszovói mene-
kültügyi kérelmet nyújtott be, ezért a 
békéscsabai befogadóállomásra vitték 
őket. A többi koszovói állampolgár 
idegenrendészeti őrizetbe került. Két 
szerbet kitoloncolták hazánkból, har-
madik társuk ellen beutazási és tar-
tózkodási tüalom megsértésének gya-
núja miatt büntetőeljárás indult. 

Elszállt a repülőtéri 
ürgék népes csapata 

TÖBB MINT EZER RÁGCSÁLÓ ÉL A BAJAI ÚT MELLETT 

- » F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 
Igaz Ágnes, a városfejlesztési iroda 
vezetője lapunknak elmondta: tudták, 
tudják, irreálisan magas az ár, de nem 
volt más választásuk, be kellett tarta-
ni a környezetvédelmi hatóság előírá-
sait ahhoz, hogy megvalósulhasson 
az 1,2 milliárdos futópálya. A speciális 
munkára közbeszerzési eljáráson vá-
lasztották ki a Fürge Bt.-t, amely a leg-
kedvezőbb ajánlatot adta. Az irodave-
zető elmondta: a cég több száz csap-
dát helyezett el a futópálya, a guruló-
út és a védősáv nyomvonalán. Arról 
nem ők tehettek, hogy végül csak 38 
ürgét kellett áttelepíteniük. Igaz Ágnes 
ugyanazt hangsúlyozta, amit koráb-
ban Nagy Sándor városfejlesztési al-
polgármester, hogy az ürgéket lyukra 
mérik, nem darabra, azért volt ilyen 
drága a befogásuk. A természetvédők 
2005-ben bíztak abban, hogy a 38 ür-
ge jobban szaporodik majd az új he-
lyén a légikikötőben, s a szegedi repü-
lőtér már nem csak a nevében lesz 
„ürgés gyep". 

Valóra vált a természetvédők remé-
nye, hiszen Altbacker Vilmos nemrégi-
ben már 1200-ra becsülte az ürgepo-

pulációt a szegedi reptéren. Pár hete 
innen telepítettek át 200 ürgét - ame-
lyek eszmei értéke példányonként 10 
ezer forint - a 150 kilométerre fekvő 
Békés megyei Zsadány határába. A 
Körös-Maros Nemzeti Park (KMNP) 
ezen részén korábban népes ürgeko-
lóniák éltek, amelyek az 1990-es 

F o t ó : K a r n o k Csaba 

parlagi sas) egyik legfontosabb pré-
daállatát. Bánfi Péter elmondta, 
hogy az ürgéket Altbacker Vilmos és 
csapata telepítette át Szegedről Zsa-
dányba - 800 ezer forintért. A pénz-
ben benne volt a befogás, szállítás, 
újratelepítés és a monitoring. Mivel 
Altbackerék részt vesznek a Kere-

Nagy Sándor: Név szerint ismerik az ürgéket 
Nagy Sándor szegedi városfejlesztési alpolgármester a delmagyar.hu-nak adott 
október 30-i online interjújában egy kérdésre válaszolva viccesen azt mondta, 
hogy a szegedi repülőtér területén jelenleg élő 800-1000 ürgét név szerint tartja 
nyilván az Európai Unió. Hogy senki se vegye komolyan a válaszát, már ami a 
névnyilvántartást illeti, egy smiley-t is tett a mondata mögé. 

évek közepére teljesen eltűntek. 
Bánfi Péter, a KMNP természetme-
gőrzési osztályvezetője elmondta: az 
ürgetelepítés fontosságát egyfelől az 
adta, hogy újra meghonosodjon e 
tájegységben a rágcsáló - amely öt 
évig él, az ivarérettségét egyéves ko-
rában éri el, s 25 napos vemhesség 
után 2-9 utódot hoz a világra más-
felől biztosítsák a fokozottan védett 
ragadozó madarak (kerecsensólyom, 

A Z A L I A M MOST 15 MILLIÓT A D - E N N E K TÖBB M I N T A TÍZSZERESE K E L L E N E 

Magyar libareklám készül a németeknek 
- • F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 
Az AMC által félretett pénzre pályázni 
lehet, a centrum november 27-éig vár-
ja a részletes kalkulációval ellátott pá-
lyázatokat a libatenyésztőktől, feldol-
gozóktól és forgalmazóktól. December 
elején már a szerződést is megköti a 
győztesekkel. A cél az, hogy a kam-
pány már karácsony előtt elindulhas-
son. Megjegyzésünkre - a 15 millió ke-
vés erre - az AMC munkatársa azt 
mondta, valóban nem sok, de gyor-
san félre akartak tenni erre valameny-
nyit. Várhatóan a Baromfi Termékta-
nács is hozzátesz ehhez az összeghez 
szokás szerint. Megkerestük Magyar 
Józsefet, a Hungerit Zrt. vezérigazgató-
ját, aki viszont úgy tudja, maga a ter-
méktanács fog pályázni. Az a vélemé-
nye, hogy ez a pénz sok mindenre 
nem lesz elég. 

- Valóban pályázni fogunk rá, és re-
méljük, nyerünk - felelte kérdésünkre 
Takács László, a Baromfi Termékta-
nács igazgatója. - Indítottunk már 
kampányokat, és az a tapasztalatunk, 
hogy az óriásplakát és a rádió sincs 
olyan hatékony, mint a televízió, ezért 
tévéreklámra lesz szükség. Konkrét 
döntést még nem hoztunk, nyilván a 
pályázat elbírálása után kell visszatér-
ni erre. 

A MAGYAR LIBÁNAK MINT Á R U N A K SZÁMOS JÓ TULAJDONSÁGA VAN - EZEKET FOGJA 
KIDOMBORÍTANI A TELEVÍZIÓS KAMPÁNY 

Mennyi pénzre lesz szükség? Takács 
szerint ezt még nem lehet megsaccol-
ni, de a 15 millióhoz egy nullát még 

F o t ó : Tásik A t t i l a 

hozzá kell írni, legalább. - Amikor a 
magyar baromfi imázsát itthon akar-
tuk helyreállítani a madárinfluen-

1 A FRANCIÁKNAK K Ö N N Y Ű . Létezik 
egy szakmai szervezet, amelyet a 
hizlalt liba májának népszerűsíté-
sére hoztak létre, s a francia, m a -
gyar, belga, spanyol és bulgár li-
bások érdekeit próbálja védeni. 
Takács László szerint az öt ország 
közül mi vagyunk a legnehezebb 
helyzetben, mert minket pécézett 
ki a Négy Mancs Alapítvány. A 
franciák - bár több májat állíta-
nak elő - az állatvédők akciója 
nyomán azért nem veszíthetnek 
piacot, mert termelésük nagy része 
otthon talál vevőre, sőt még i m -
portra is szorulnak. Takács szerint 
egy francia kollégája azt mondta, 
nem véletlen, hogy a Négy Mancs 
nem nyitott irodát Franciaország-
ban, mert egy ilyen lépéshez a 
termelőknek is lenne egy-két ke-
resetlen szavuk. 

za-hisztéria után, mi nettó 200 millió 
forintot költöttünk reklámra a saját 
pénzünkből - mondta Takács. - Mu-
száj volt: nem sokkal azután, hogy az 
egészségügyi miniszter is beoltatta 
magát, 30 százalékkal csökkent a ba-
romfitermékek forgalma. 

csensólyom védelme a Kárpát-me-
dencében elnevezésű Life-Nature ak-
cióprogramban, nem csupán egye-
dül ők rendelték meg az ürgetelepí-
tést. Az ürgementők végeztek már 
ilyen munkát a Hortobágyon és a Du-
na-Ipoly Nemzeti Parkban is. 

Bene Istvántól, az SZKT repülőtéri 
üzletágának igazgatójától megtudtuk: 
a szegedi reptér egy fillért sem kapott 
az ürgékért. 

Szociális 
m u n k á é r t 
a r a n y g y ű r ű t 
v e h e t t e k át 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
A szociális munka napja alkalmából 
tegnap Szegeden Solymos László al-
polgármester a város címerével ellá-
tott aranygyűrűvel tüntette ki Ballá-
né Barna Gizellát, az egyesített szo-
ciális intézmény munkatársát, Dakó 
Istvánnét, a Dr. Waltner Károly Ott-
hon munkatársát és Klimász Sán-
dornét, a Vakok és Gyengénlátók 
Csongrád Megyei Egyesületének el-
nökét. 

Köszöntötték azokat is, akik idén 
vettek át állami kitüntetést. Így Ban-
ka Györgyit, a humán szolgáltató 
központ családgondozóját, aki mi-
niszteri dicsérő oklevelet kapott. Pro 
Familis Díjban részesült Kisbódi 
Andrásné, a polgármesteri hivatal 
szociális, családvédelmi és egész-
ségügyi irodájának ügyintézője. Mi-
niszteri dicsérettel tüntették ki 
Czank Máriát, a Szegedi Kistérség 
Többcélú Társulása Humán Szolgál-
tató Központ IV. számú Gondozási 
Központ vezetőjét, közösségi pszi-
chiátriai koordinátort. 


